
Inspraak commissie Ruimte 19-06-2019 

Inleiding 

Namens recreatie ondernemers uit de klankbordgroep vrijetijdseconomie, ingesteld in het kader van 

de formulering van het beleidskader vrijetijdseconomie Zevenaar. 

Betrokkenen verzoeken de gemeenteraad om 

a. het beleidskader vast te stellen onder voorbehoud dat de prioritering van de conclusies en 

daarmee de inzet van de middelen in de herfst zal plaatsvinden. Zo krijgt de klankbordgroep waarin 

de sector van de vrijetijdseconomie is vertegenwoordigd is, de gelegenheid om zich te buigen over 

de nadere invulling van de taakvelden en de eindconclusies in het beleidskader.  

b. de verhoging van de toeristen belasting voor 2020 te bevriezen opdat gezamenlijk (bij voorkeur in 

de vorm van een platform VTE) keuzes gemaakt kunnen worden over de inzet van deze en andere 

benodigde middelen voor de uitvoering van het beleidskader voor de vrijetijdseconomie. 

 

Ad 1:  de klankbordgroep is laatstelijk medio februari bijeengekomen om over het beleidskader te 

discussiëren. Nadien is een interim rapportage opgesteld ten behoeve van discussie met de raad. In 

de interim rapportage zijn de taakvelden slechts aangestipt. Deze informatieve raadsvergadering was 

creatief en vernieuwend opgezet. De intentie hiervan was goed. Helaas is de onvoldoende geslaagd 

om de VTE sector in gesprek te laten gaan met de Raad. 

Vervolgens is het beleidskader op basis van de klankbordgroep aangevuld met een uitwerking van de  

taakvelden en een hoofdstuk met conclusies en resultaten. Deze waren echtere nog niet met de 

klankbordgroep besproken. De beleidsvisie is vervolgens eind mei ter informatie rond gestuurd. 

Kortom, de laatste inspraak in de inhoud van de beleidsvisie dateert van februari 2019.  

 

Punten van aandacht 

1. het proces van de van totstandkoming beleidskader VTE met klankbordgroep is niet afgerond. De 

eindconclusies zijn niet besproken, niet gedeeld met de klankbordgroep. We willen graag 

nadrukkelijk betrokken worden bij vaststelling van het eindrapport. Nadien (herfst 2019) willen we 

met de gemeente een uitvoeringsagenda opstellen, waarin heldere keuzes gemaakt worden bij de 

toedeling van de noodzakelijke werkzaamheden en beoogde resultaten aan de diverse partijen, 

zijnde  gemeente, VTE ondernemers en andere gebiedspartijen. Kortom, de vte-ondernemers en 

gebiedspartijen zijn bereid zelf verantwoordelijkheid te dragen in dit proces. 

2. een aanzienlijk deel van de VTE sector, waaronder de verblijfsrecreatie, kan zich niet verenigen 

met de inhoudelijke invulling van de taakvelden en de genoemde resultaten. Op hoofdlijnen: 

a. het beleidskader geeft onvoldoende richting: benoemt 34 acties / gewenste resultaten 

zonder enige prioriteitsstelling. Het realiseren van deze 34 beoogde resultaten is volstrekt 

onbetaalbaar. 

b. ondoorzichtig is hoe de financiële uitwerking tot stand is gekomen. Wij stellen voor eerst 

een uitvoeringsagenda – voorzien van een deugdelijke en herleidbare financiële paragraaf – 

op te stellen, welke tot stand komt in overleg met de klankbordgroep alvorens middelen te 

alloceren waarvan volstrekt onduidelijk is hoe deze zijn opgebouwd. Noch de kosten die 

nodig zijn om de beoogde resultaten te behalen, noch de baten die voortkomen uit de 



beoogde resultaten worden op enigerlei wijze inzichtelijk gemaakt. Er is hierdoor momenteel 

geen degelijke keuze voor te verrichten inspanningen te maken. 

c. de klankbordgroep bijeenkomst van medio februari (pag. 42 achtergronddocument 

beleidskader) wordt onvoldoende door vertaald naar het beleidskader zoals dat nu voorligt.  

3. Inhoudelijk heeft de klankbordgroep gevraagd om:  

* een betere facilitering van de sector door de gemeente waar het gaat om ruimtelijk  

ontwikkelingsbeleid. Een kerntaak van de gemeente; 

* ondernemers te faciliteren in een toeristisch platform en hen te ondersteunen richting  

andere overheden. Met name dat laatste is een kerntaak van de lokale overheid; 

* de ontwikkeling van een evenementenbeleid met groeipotentie. Ook dit is een kerntaak 

van de gemeente. 

* het bieden van een aantrekkelijke leefomgeving voor haar eigen inwoners. In die zin is een 

bewonerspanel een prima initiatief. Het realiseren van wensen en beoogde resultaten van dit 

panel ten behoeve van de eigen inwoner vormen een kerntaak van de gemeente. 

* een Liemerse context en daarmee een harmonisering van de faciliterende rol van de 

Liemerse  gemeenten. 

 

In het algemeen gesteld: Het gaat hier niet om het aantrekken van nieuwe gemeente ambtenaren of 

een bedrijfscontactpersoon voor de VTE, maar om het slagvaardig functioneren van het huidige 

ambtenaren apparaat. Een loket bij de gemeente voor de VTE sector wat ervoor zorgt dat de vragen 

van VTE ondernemers (net als de vragen van andere ondernemers en inwoners) slagvaardig worden 

opgepakt, kan hierin een hulpmiddel zijn. 

 

4. de klankbordgroep heeft niet gevraagd om: 

* 6 visies en  onderzoeken. Er zijn voldoende onderzoeken gepleegd. Laten we eens aan het 

werk gaan! 

* ook ten aanzien van de monitoring hebben enkele recreatie ondernemers reeds 

aangeboden om hun data ter beschikking te stellen. Dit draagt tegelijkertijd bij aan een 

accuraat en actueel cijferbeeld. 

* een gemeente die op de stoel van de ondernemers gaat zitten: vitaliteitsverbetering van 

minder vitale locaties, het aanbieden van cursussen, het ontwikkelen van een visie op 

gastheerschap, en vermarkting van het gebied zijn ons inziens bij uitstek 

ondernemersactiviteiten.  

 

(Ad 2. Toeristenbelasting:) 

5. De gemeente vraagt nu via een verhoging van de toeristenbelasting aan één segment van de VTE 

sector om middelen om kernactiviteiten van de  gemeente uit te voeren. 

* Het bevreemdt ons dat de toeristische sector financieel moet bijdragen aan de uitvoering van de 

kerntaken van de gemeente.  

* Zoals het ons ook bevreemdt dat de huidige inkomsten uit de toeristenbelasting op geen enkele 

wijze zijn gekoppeld aan taken in de gemeente die de VTE sector ondersteunen. 

* Het lijkt ons bovendien niet juist dat één sub- binnen de VTE, de verblijfsrecreatie branche, middels 

toeristenbelasting moet opdraaien voor investeringen vanuit de gemeente in de VTE. Graag willen 

wij met de gemeente meewerken aan een uitvoeringsagenda waarbij verschillende instrumenten 

worden.  



 

Wij stellen voor om: 

1. het beleidskader vast te stellen onder voorbehoud dat de prioritering van de conclusies en 

daarmee de inzet van de middelen in de herfst zal plaatsvinden. Zo krijgt de klankbordgroep waarin 

de sector van de vrijetijdseconomie is vertegenwoordigd is, de gelegenheid om zich te buigen over 

de nadere invulling van de taakvelden en de eindconclusies in het beleidskader. Kortom, de vte-

ondernemers en gebiedspartijen zijn bereid zelf verantwoordelijkheid te dragen in dit proces. 

2. toeristen belasting voor 2020 niet te verhogen. Afhankelijk van wat er uitkomt aan kosten, wil 

verblijfsrecreatie ook bijdragen aan de (extra) kosten – onder voorwaarde dat andere delen van de 

VT economie ook meebetalen. En op voorwaarde dat de extra toeristenbelasting in overleg met de 

VTE ondernemers wordt uitgegeven. En dat voordien goed gekeken wordt naar ondernemers 

activiteiten. => meer tools inzetten om de VTE sector in de Liemers en dus ook in Zevenaar naar een 

hoger plan te tillen! 

3. mogelijkheid te verkennen om aan te haken bij Achterhoek Toerisme: DNA Liemers en Achterhoek 

passen veel beter. => aansluiten bij uitvoeringsbureau Achterhoek Toerisme.  

 

 

 


